
در پاسخ به سوالات اعتدال پرس؛
اعتراف پورمحمدی به نیمه تمام
مانــدن وعــده احیــای دریــاچه
ارومیه و ایجاد فرهنگستان زبان

ترکی
 

استاندار آذربایجان شرقی در پاسخ به انتقادات مطرح شده از سوی
مدیرمسئول اعتدال آذربایجان درخصوص غیرواقعی بودن ادعای دولت
روحانی در محقق شدن وعده احیای دریاچه ارومیه و ایجاد فرهنگستان
زبان ترکی، بطور تلویحی آنرا پذیرفت و اذعان کرد: علی رغم انجام

اقدامات زیاد در این دو موضوع، ولی باید کمک کنید تا کامل شود!

به گزارش اعتدال آذربایجان(اعتدال پرس)، در مراسم روز خبرنگار
امسال در استانداری که با حضور اصحاب رسانه استان و به میزبانی
استاندار و معاونین وی برپاشد، تعدادی از خبرنگاران به طرح دغدغه
های معیشتی جامعه خبری استان و بیان برخی چالش های استان
پرداختند که در این میان، سوالات خاص خبرنگار اعتدال پرس، بازتاب

رسانه ای زیادی پیدا کرد.
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�آقای استاندار، اجازه بدهید ما قبول نکنیم!
محمدزاده علمداری مدیرمسئول اعتدال پرس، در سوال اول خود با
انتقاد از ادعای دولت روحانی در گزارش کار پایانی دولت و مستند
سفارشی پخش شده در شبکه استانی، مبنی بر محقق شدن وعده احیای
دریاچه ارومیه و ایجاد فرهنگستان زبان ترکی، گفت: آقای استاندار،
اجازه بدهید ما خبرنگاران و مردم استان، این ها را قبول نکنیم!
چون به عینه مشخص است که این وعده ها محقق نشده است و اگرچه
اقداماتی در این زمینه انجام شده و بودجه های کلانی هم به اسم این
دو پروژه رقم خورد ولی ما در اینجا نه چیزی بنام فرهنگستان زبان
ترکی می بینیم و نه به اعتراف مسئولان خود استان، دریاچه ارومیه

احیاء شده است.
استاندار آذربایجان شرقی در پاسخ به این انتقاد گفت : قبول دارم
دریاچه ارومیه علی رغم کارهای زیادی که انجام شده، هنوز احیاء
نشده است ولی اگر دو پروژه تونل زاب و تصفیه خانههای تبریز و
ارومیه هم تکمیل میشدند احیای دریاچه ارومیه کامل میشد و
امیدواریم تا ۴ سال آتی این وعده محقق شود. درباره فرهنگستان
زبان ترکی هم، آنچه اول میخواستیم نشد اما تاسیس بنیاد فرهنگ و
ادب آذربایجان  بجای این فرهنگستان، جرقهای بود تا راه ادامه
پیدا کند و بیایید کمک کنید تا کارها در آینده بهتر جلو رود.

�اسـتاندار: از نحـوه امـداد هـوایی در اطفـاء حریـق اخیـر جنگـل
ارسباران گله داریم

مدیرمسئول اعتدال پرس در سوال دوم خود بیان داشت، باتوجه به
اظهارات مدیریت بحران استانداری درباره معیوب و ناکارا بودن
هلیکوپترهای اعزامی تهران برای اطفای حریق اخیر جنگل های
ارسباران و بازتاب ویژه این ادعای وی در شبکه های ماهواره ای
خارج از کشور که امروز نیز با تکذیبیه مسئولان هلال احمر مواجه و
مشکل را در عدمهمکاری مدیریت بحران استان دانسته بود، نظر دقیق

شما در خصوص این ادعاها چیست؟



استاندار پاسخ داد، من هم اظهارات مدیریت بحران را تایید می کنم
و گلایه داریم  زیرا اولا این بالگردها بسیار دیر آمدند و بعد از
آمدن یکبار اعلام کردند چنگک برای برداشتن بسکت ندارند و یک بار
گفتند بسکت ندارند!البته بعدا این مشکل حل شد ولی کاش زودتر

اقدام می شد.

اذعان استاندار به یک حقیقت تلخ دیگر: آذربایجانشرقی روزی دروازه
اوراسیا و اروپا بود، ولی امروز در بن بست قرار گرفته است

 استاندار آذربایجان شرقی در بخش دیگری از سخنان خود، از تعلل ها
در خصوص تکمیل زیرساخت های ارتباطی آذربایجان شرقی انتقاد کرد و
با بیان اینکه این استان در بن بست ارتباطی قرار گرفته، تاکید
کرد: تبریز و آذربایجان شرقی در محور ترانزیتی سه کریدور مهم
بینالمللی قرار دارد، آذربایجان قبلا دروازه ارتباط آسیا به اروپا
بوده و با وجود این مزیت، آذربایجان شرقی تقریبا در بنبست قرار
گرفته است که خبرنگاران باید از استاندار بعدی نیز این موضوع را

مطالبه گری کنند.

پورمحمدی در اثنای سخنان خود، در پاسخ به انتقاد مدیرمسئول
اعتدال پرس از اصرار نوبخت رئیس سازمان برنامه و بودجه دولت



روحانی در احداث خط ریلی رشت-آستارا که با هدف دور زدن راه آهن
آذربایجان و تغییر مسیر کریدور جنوب-شمال از آذربایجان شرقی به
سمت رشت و با حمایت مالی ۲ میلیارد دلاری دولت در حال انجام است،
اذعان کرد: راه آهن آذربایجان کوتاه تر و به صرفه تر از راه آهن
قزوین-رشت-آستارا است و دولت باید تمرکز خود را بر روی تکمیل راه

آهن آذربایجان و اتصال آن به کریدورهای بین المللی بگذارد.

وی بر لزوم اتصال راه آهن آذربایجان به خطوط ریلی بین المللی و
اتصال آن به اروپا تاکید کرد و افزود: راه آهن آذربایجان از لحاظ
لجستیکی و ارتباطی برای کشور حائز اهمیت ویژه است و دولت آینده
باید برای اجرای پروژه های تکمیلی این کریدور توجه ویژه داشته

باشد.

استاندار آذربایجان شرقی با بیان اینکه دو مرز بازرگان و جلفا در
دوران هشت سال دفاع مقدس تنها مرزهای فعال تجارت ایران بوده اند،
گفت: آذربایجانشرقی روزی دروازه اوراسیا و اروپا بود، ولی امروز
استان ما در بن بست قرار گرفته است و تلاش داریم با رسیدن راه آهن
به خاوران و اتصال جلفا به چشم ثریا از بن بست خارج شود.
خواجه_ورزقان هم یکی دیگر از مسیرهایی است که ما را از بن بست

خارج میکند.

از خبرنگاران استان تشکر می کنم

 استاندار آذربایجان شرقی در ابتدای این نشست گفت: ما تا آخرین
روزی که در مسئولیت هستیم، وظایف خودمان را انجام می دهیم. اگر
بگویم که در این سال ها عملکرد بسیار خوبی داشتیم، از واقعیت و

منطق به دور است، اما همه تلاش مان را کردیم.
“محمدرضا پورمحمدی” ضمن گرامی داشتن مقام خبرنگاران، رسالت
خبرنگاران را سنگین و سترگ عنوان کرد و افزود: سرعتی که تحولات
اجتماعی و سیاسی در جامعه، کشور و جهان وجود دارد، فعالیت در

عرصه رسانه را سخت تر از پیش کرده است.
وی ادامه داد: جامعه رسانه ای استان رسالت خود را به خوبی انجام
داده است. هر چند ممکن است برخی اوقات انتقادات تندی هم از ما
داشته است، اما انتقاد رسانه ها از مسئولان شامل مثل معروف “آینه

چون نقش تو بنمود راست، خود شکن آینه شکستن خطاست” می شود.
استاندار آذربایجان شرقی گفت: خبرنگاران صاحبان درد هستند و به
خاطر مردم درد می کشند و این یک فضیلت بزرگ برای جامعه رسانه ای
است. امروز رسانه ها فقط اطلاع رسانی نمی کنند، بلکه رسانه ها خود



یک دانشگاه و آموزشگاه بزرگند و فرهنگ سازی می کنند.
پورمحمدی اذعان کرد: از رسانه ها نباید ترسید و حضور رسانه ها و

فعالیت آزادانه آنها را باید پذیرفت.


